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This map component is needed on all maps because it helps determine the place 
in the world that the map focuses on. This component is called a NEATLINE.

This component should be included on all maps and should always be clearly 
visible and properly sized. It allows the reader to know what the map is about. 
This component is a TITLE.

This component can come in a variety of forms including graphic, direct state-
ment and representative fraction. A good map often has more than one of these. 
This feature can show the difference between map units and real-world units or 
the amount of reduction that has occurred from the real world to the map. This 
component is a SCALE.

This component usually displays one cardinal direction and helps people orient 
themselves on the map. This component is a NORTH ARROW or DIRECTION.

This component helps people read and understand the map. It is known as the 
LEGEND.

This component helps ensure that any biases on the map are known. It also 
gives credit where credit is due. It tells the reader where the data for the map has 
come from. This component is known as the SOURCE.

This component is the most important part of the map. In fact, it basically is the 
map! This component is known as the MAP WINDOW.

This component is important to include because it tells the user how old the map is. 
This component is known as the DATE.

This component identifies a very important person. Despite its importance, this 
item is often found in small font. This feature lets you know if someone credible 
made the map and to recognize the hard work of the cartographer. This compo-
nent is known as the CARTOGRAPHER’S NAME.
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Cet élément doit figurer sur toutes les cartes, car il permet de déterminer la 
partie du monde sur laquelle porte la carte. Cet élément s’appelle la LIMITE 
DE COUPURE.

Cet élément doit figurer sur toutes les cartes toujours de façon très visible et en 
caractères assez gros. Il permet au lecteur de connaître le sujet sur lequel porte 
la carte. Cet élément s’appelle le TITRE.

Cet élément peut prendre diverses formes – un graphique linéaire, un énoncé 
direct ou une fraction numérique. Une bonne carte en possède souvent plus 
d’un. Cet élément peut montrer la différence entre les unités de la carte et les 
unités du monde réel ou le degré de réduction qui existe entre le monde réel et 
la carte. Cet élément s’appelle l’ÉCHELLE. 

Cet élément indique normalement la direction d’un point cardinal et 
aide le lecteur à s’orienter sur la carte. Cet élément s’appelle la FLÈCHE 
D’ORIENTATION DIRIGÉE VERS LE NORD.

Cet élément aide le lecteur à lire et à comprendre la carte. On l’appelle la LÉGENDE.

Cet élément permet de s’assurer que tout éventuel biais est connu et de rendre 
à César ce qui appartient à César. Cela indique au lecteur la provenance des 
données. Cet élément s’appelle la SOURCE.

Cet élément est le plus important : c’est la carte elle-même! Cet élément 
s’appelle la FENÊTRE DE LA CARTE.

Cet élément est important, car il indique au lecteur l’âge de la carte. C’est la DATE.

Cet élément identifie une personne qui joue un grand rôle. Malgré son 
importance, il figure souvent en caractères très petits. Il permet de savoir si 
quelqu’un digne de confiance a réalisé la carte et de reconnaître le dur labeur 
du cartographe. Cet élément est le NOM DU CARTOGRAPHE.

ÉLÉMENTS D’UNE CARTE
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